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Kontakta kommunen: telefon: 0171–62 50 00, e-post: kommunen@enkoping.se
Webbadress: enkoping.se
Postadress: Enköpings kommun, 745 80 Enköping
Organisationsnummer: 212000–0282

Protokoll
Datum: 2025-03-27

Upplevelsenämnden 
Datum:   Torsdagen den 27 mars 2025 

Tid:   Klockan 16.30–21.10 

Plats:  UF Mentorn Linbanegatan 12, 1 tr 

Ajournering   

Paragrafer  16 - 32  

Justering 
Linda Johansson (S)  

Sekreterare  
  Eva Jansson 

Ordförande  
  Kristina Eriksson 

Justerande  
  Linda Johansson 

Anslag 
Sista dag för överklagan är den 2025-04-20.  

Protokollet är justerat och justeringen har meddelats genom anslag på 
kommunens anslagstavla som finns på enkoping.se/anslagstavla. Anslaget 
sätts upp inom två dagar efter justering. 

Förvaringsplats 
Protokollet finns tillgängligt på enkoping.se/kommun-och-politik och hos det 
beslutande organet.  
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Närvarande ledamöter 
Följande personer har närvarat under sammanträdet i egenskap av 
tjänstgörande ledamot:  

Kristina Eriksson (KD), Ordförande 
Linda Johansson (S), Vice ordförande 
Madelene Hellström (M) 
Anna Juhlin (NE) 
Johan Svensson (C) endast närvarande ärende 10 
Hanah Ali Ibrahim (S) 
Viktor Olofsson (S) 
Camilla Lokäng (SD) 
Jan Fredriksson (C) ersätter Johan Svensson (C) 
Jonny Eklund (NE) ersätter Cecilia Karikoski (MP) 
 

Ej tjänstgörande ersättare 
Följande personer har närvarat under sammanträdet i egenskap av ej 
tjänstgörande ersättare: 

Daniel Svalling (V) 
Alice Fors Jansson (-) 
Eva-Britt Barchéus (S) 

 
Övriga deltagare 
Följande personer har närvarat under sammanträdet: 

Jonas Nyström (upplevelseförvaltningen), förvaltningschef 
Anna Habbe (upplevelseförvaltningen), verksamhetschef, kultur 
Christopher Hoerschelmann (upplevelseförvaltningen), verksamhetschef, 
idrott och fritid 
Eva Jansson (upplevelseförvaltningen), Samordnare/nämndsekreterare 
Lina Torsner (upplevelseförvaltningen), verksamhetsstrateg 
Claes Lagelius (upplevelseförvaltningen), projektledare 
Johan Linder (upplevelseförvaltningen), byggnadsantikvarie 
Marita Ghafouri (upplevelseförvaltningen), Samordnare för civila samhället 
Anna Holmström, näringslivschef, näringslivsenheten 
Sara Collin, näringslivsutvecklare, näringslivsenheten 
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Paragraf 16 

Upprop, val av protokollsjusterare och tid för 
justering 

Beslut 
Linda Johansson (S) valdes till protokollsjusterare. 
Justering av protokoll sker den 31 mars 2025. 
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Paragraf 17 

Godkännande av föredragningslista 

Beslut 
Föredragningslistan godkändes med tillägg av ärende ”Särskild hantering 
mindre föreningars förändrade grundstöd”. Ärendet läggs in efter ärende 5. 
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Paragraf 18 

Mötesanteckningar från arbetsutskott 

Beskrivning av ärendet 
Nämnden tar del av besluten under mötesanteckningarna. 
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Paragraf 19 

Anmälan om jäv 

Beskrivning av ärendet 
Ordföranden frågade mötesdeltagarna om någon hade något jäv att anmäla. 
Ingen anmälde jäv. 
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Paragraf 20 

Information: Nyheter kring turism 

Beskrivning av ärendet 
Näringslivschef Anna Holmström och näringslivsutvecklare Sara Collin 
presenterade nyheter kring turism. 
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Paragraf 21 

Särskild hantering mindre föreningars 
förändrade grundstöd 

Beslut 
Upplevelsenämnden beslutar att 

1. Ge upplevelseförvaltningen i uppdrag att ombesörja att 
föreningar som söker grund- och verksamhetsstöd för 2024 
års verksamhet erhåller kompensation i form av extra 
utbetalning av bidrag för att uppnå minst samma nivåer av 
föreningsbidrag som föregående år. 

Beskrivning av ärendet 
I och med förändring av regler för grund- och verksamhetsstöd som 
beslutades i september (UPN2024/161) så har bidragsberättigade föreningar 
under 2025 möjlighet att söka föreningsbidrag i enlighet med justerade 
regler. En av genomförda justeringar var att ta bort det tidigare grundstödet 
för bidragsberättigade föreningar som var på ett fast belopp om 2000 kronor 
och ersätta detta med ett grundstöd som baseras på antal medlemmar i 
föreningen samt för lokalhållande föreningar ett stöd som baseras på 
kvadratmeteryta för lokal eller anläggning.  

En konsekvens av detta som uppmärksammas under handläggning av 
bidragsansökningar är att föreningar med ett fåtal aktiviteter per år samt ett 
fåtal medlemmar påverkas ekonomiskt i sådan utsträckning av förvaltningen 
ser behov och möjlighet att inom ramen för befintlig budget för stöd till 
civilsamhället ge dessa föreningar ett kompensationsbidrag för denna 
förändring. 

På längre sikt har förvaltningen en plan att i dialog med dessa föreningar ta 
fram ett nytt förslag på förändring som gör att vi inför 2026 har en modell på 
plats för en utjämningsfaktor för små föreningar så vi kan undvika denna 
åtskillnad i framtiden. 
 
Sändlista 
Ekonomiavdelningen för åtgärd 
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Paragraf 22 

Ordförande informerar  

Beskrivning av ärendet 
Ordförande informerar om aktuella händelser inom nämndens 
ansvarsområde. Ordförande har tillsammans med vice ordförande träffat EIS 
för att diskutera nyttjandet av A-planen bland annat. 
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Paragraf 23 

Förvaltningen informerar 

Beskrivning av ärendet 
Förvaltningen informerar om kulturhus Joar  
Arbetet med kulturhuset går enligt plan. Diverse rivning i de lokaler som stått 
tomma har genomförts. Bygglovsavdelningen ska besluta om justering i 
detaljplanen, då huset kommer att blir något högre. 
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Paragraf 24 
Ärendenummer UPN2025/13 

Beslut om ändring av taxekategorier. 

Beslut 
1. Upplevelsenämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att fastställa 
förslag till taxekategoriförändring för målgrupperna pensionär- och 
funktionsrättsföreningar i Enköpings kommun att börja gälla från den 1 juli 
2025. 

Beskrivning av ärendet 
Ärendet har sin grund i pensionär- och funktionsrättsföreningars nivå av 
subventioner av kommunala taxor och avgifter i kombination med hur 
prioriterade dessa två målgrupper är i det kommunala stödsystemet.  

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningens bedömning utifrån bilagda dokument är att målgrupperna 
pensionär och funktionsrätt bör flyttas till kategori 1. Under 2025 har 
föreningsbidragen tillfälligt höjts samt att aktivitetsbaserad taxa införts i de 
lokaler som målgrupperna huvudsakligen använder. Med anledning av detta 
bör den nu föreslagna förändringen av kategoritillhörighet vara en del av 
ordinarie taxeprocess och börja gälla från den 1 januari 2026.  

Se bilagor 

Bilaga 1: Beslut av taxekategorier - Analys 

Bilaga 2: Bilaga 2 Bokningsstatistik 2024 pensionär funktion 

Bilaga 3: Rapport Taxor och avgifter 2023 

Bilaga 4: FHM-Psykisk-ohalsa-vanligt-personer-65-ar-aldr.pdf 

Bilaga 5: Motion till riksdagen 2024/25:1655 
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Yrkande 
Linda Johansson yrkar att: 

Upplevelsenämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att fastställa 
förslag till taxekategoriförändring för målgrupperna pensionär- och 
funktionsrättsföreningar i Enköpings kommun att börja gälla från den 1 juli 
2025. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar nämnden genom acklamation och finner att: 
Nämnden bifaller Linda Johansson (S) ändringsförslag.  

Särskilda yttranden 
Vi anser att pensionärer och funktionsrättsföreningars avgift ska sänkas så 
fort som möjligt för att skapa bättre förutsättningar för föreningarnas 
verksamhet. Föreningarna har en avgörande roll för att förebygga ohälsa och 
bryta ensamhet. Att sänka taxorna lokalt är en viktig insats när staten backar 
och högkostnadsskyddet höjs, bostadsbidragen sänks samt matpriserna 
ökar.  
Linda Johansson (S), Viktor Olofsson (S), Hanah Ali Ibrahim (S), Eva-Britt 
Barchéus (S), Daniel Svalling (V) 

Sändlista 
Kommunstyrelsen för åtgärd 
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Paragraf 25 
Ärendenummer UPN2025/43 

Lokalbehovsplan 2024 version 2 

Beslut 
Upplevelsenämnden beslutar att: 

1. godkänna Lokalbehovsplan 2024 version 2 – planering för 
perioden 2026–2035, daterad 28 februari 2025, som ett 
underlag till Lokalförsörjningsplan 2025 för Enköpings 
kommun. 

2. att omlandet tas med som en tabell i lokalbehovsplanen som 
redaktionell ändring. 

Beskrivning av ärendet 
Lokalbehovsplanen är ett strategiskt långsiktigt dokument som bearbetas 
och uppdateras årligen. Den ligger därefter till grund som en del av 
kommunens lokalförsörjningsplan och den investeringsplan som 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige fattar beslut om. 

Den ger en nulägesbild av fastigheter och lokalers skick och kapacitet. 
Tillsammans med en analys av verksamheternas behov, förutsättningar samt 
omvärldsbevakning ger den en bedömning om vilka lokalbehov som finns de 
närmsta tio åren i form av exempelvis nybyggnationer, ombyggnationer och 
inhyrningar. 

Beslut om investeringar i form av ny, om- och tillbyggnad innebär ett 
långsiktigt ekonomiskt åtagande. För hållbara lokallösningar ska strävan 
vara att ta hänsyn till människa, verksamhet och teknik samtidigt genom 
utveckling av nya arbetssätt, flexibla lösningar och samnyttjande av lokaler. 

Då vissa ändringar gjort sedan den senaste antogs och för att 
lokalbehovsplanen ska synka med fastighets- och lokalförsörjningsplanen 
samt investeringsplanen så görs nu en revidering av föregående års 
lokalbehovsplan. 
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Förvaltningens bedömning 
Upplevelseförvaltningens lokalbehov beror främst på en ökad efterfrågan av 
ändamålsenliga anläggningar och lokaler för fritids-, idrotts-, kultur- och 
annan rekreativ verksamhet i enlighet med nämndens uppdrag. De behov 
som Upplevelseförvaltningens lokalbehov beror främst på en ökad 
efterfrågan av ändamålsenliga anläggningar och lokaler för fritids-, idrotts-, 
kultur- och annan rekreativ verksamhet i enlighet med nämndens uppdrag. 
De behov som identifierats i lokalbehovsplanen är ett viktigt underlag till 
kommunens lokalförsörjningsplan. 

Större ändringar som skett från den förra versionen är: 
Allmänt 

· Nya siffror har lagts in i tabellerna utifrån befolkningsprognos 
2024, 4.1 Befolkningsprognos och bostadsutveckling. 

· Konsekvenslista samt förslag till investeringsplan 
uppdaterade. 

Idrott och fritid 

· Nytt stycke om utveckling av Bredsand camping och bad 
under 5.1.1 Lokalutveckling (Idrott och fritid). 

· Uppdatering status åtgärdsförslag ”Bahcohallen”. Förstudie 
genomförs vintern/våren 2025. 

· Uppdatering status åtgärdsförslag ”Bredsand camping – 
ersättning av stuga”. Genomförandebeslut taget. 

· Nytt projekt ”Bredsand camping – ersättning av 
serviceutrymmen”. 

· Uppdatering behovsbeskrivning åtgärdsförslag ”C-paviljongen, 
Enavallen”. 

· Uppdatering status ”Facilitetsbyggnad(er) Höken IP och 
Gånstaspåret”. Facilitetsbyggnad på Nyladabadet borttagen. 
Projektet framskjutet från 2024 till 2025. 

· Uppdatering behovsbeskrivning och status åtgärdsförslag 
”Föreningshus”. 

· Uppdatering status åtgärdsförslag ”Maskinhall Örsundsbro”. 
Projektet framskjutet från 2024 till 2025. 

· Åtgärdsförslag ”Multihall” är inlagt i nytt projekt ”Utveckling av 
Idrottshuset” som inkluderar ytterligare behov så som 
verkstad, och förråd. Projektet ses som ett helhetsgrepp i 
etapper 2027-2032 för utveckling av Idrottshuset. 
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Kultur 

· Uppdatering status Rombergagården under 4.4 Lokaler med 
förändrade förutsättningar 

· Nytt projekt ”Graffitivägg” 
· Evakueringslokal för Joar Blå beskrivs under åtgärdsförslag 

”Kulturhus Joar” 

  

Yrkande 
Linda Johansson (S), föreslår följande tillägg och justeringar: 

1. Att lokalbehovsplanen ska inkludera byggnader och lokaler för 
kulturutövning i syfte att främja Enköpingsbornas möjlighet att 
engagera sig i kulturaktiviteter. 

2. Att särskild hänsyn tas till kulturens betydelse för folkhälsan då 
kulturutövning stärker både fysisk och psykisk hälsa samt 
främjar social inkludering 

3. Att hitta lokaler inom verksamheten som kan tillgängliggöra 
kulturskapande.   

Jan Fredriksson (C) yrkar att omlandet tas med som en tabell i 
lokalbehovsplanen som redaktionell ändring. 

Beslutsgång 
Upplevelsenämnden beslutar först enligt förvaltningens förslag. Därefter 
finner ordförande att det finns två tilläggsyrkande, dels Jan Fredriksson 
tillägg att lägga till omlandet i lokalbehovsplanen och dels 
socialdemokraternas tillägg:   

1. Att lokalbehovsplanen ska inkludera byggnader och lokaler för 
kulturutövning i syfte att främja Enköpingsbornas möjlighet att 
engagera sig i kulturaktiviteter. 

2. Att särskild hänsyn tas till kulturens betydelse för folkhälsan då 
kulturutövning stärker både fysisk och psykisk hälsa samt 
främjar social inkludering. 

3. Att hitta lokaler inom verksamheten som kan tillgängliggöra 
kulturskapande.   
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Ordföranden frågar nämnden genom acklamation och finner att: 
Nämnden bifaller Jan Fredrikssons (C) förslag. 
Nämnden avslår Linda Johansson (S) förslag. 

Särskilda yttranden 
Vi i Vänsterpartiet och Socialdemokraterna är oroade över att 
lokalbehovsplanen nästan enbart fokuserar på idrottsbyggnader och saknar 
lokaler för kulturutövning. Detta är en brist som påverkar både unga och 
Enköpingsborna negativt. 

Kulturlokaler är avgörande för att främja kreativitet, personlig utveckling och 
folkhälsa. Enligt Folkhälsomyndigheten stärker kulturaktiviteter som musik, 
dans och teater både fysisk och psykisk hälsa samt social inkludering. Dessa 
aktiviteter bidrar också till att skapa ett samhälle där människor känner 
gemenskap och tillhörighet, vilket är en grundpelare för social hållbarhet. Att 
investera i kulturlokaler är därför en investering i Enköpingsbornas hälsa, 
välbefinnande och långsiktiga sociala sammanhållning. 

Att exkludera kulturlokaler riskerar att begränsa Enköpingsbornas rätt till 
konst och kultur, vilket är en viktig del av ett hållbart och rättvist samhälle. 
Lokalbehovsplanen måste inkludera kultur för att stärka den sociala 
hållbarheten och skapa en rättvis och inkluderande kommun. 

Daniel Svalling (V), Linda Johansson (S), Viktor Olofsson (S), Hanah Ali 
Ibrahim (S), Eva-Britt Barchéus (S). 

Beslutsunderlag 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2025-02-28 
Upplevelsenämndens lokalbehovsplan 2024 version 2 – planering för 
perioden 2026–2035, 2025-02-28 

Upplevelsenämndens lokalbehovsplan 2024 version 2 – planering för 
perioden 2026–2035 med markerade ändringar, 2025-02-28 

Sändlista 
Kommunstyrelsen för åtgärd. 
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Paragraf 26 
Ärendenummer UPN2025/14 

Information om entréavgift på museet 

Beslut 
Upplevelsenämnden tackar för informationen.  

Beskrivning av ärendet 
Upplevelsenämndens ordförande Kristina Eriksson (KD) har önskat att 
förvaltningen tar fram ett förslag för att införa entréavgift på Enköpings 
museum inför beslut om taxor och avgifter 2026. Ordföranden motiverar 
förslaget med det ekonomiska läget för upplevelsenämnden 2026, samt att 
en avgift skulle bidra till att säkerställa museets verksamhet, upprätthålla 
nuvarande öppettider och möjliggöra fortsatt utveckling av verksamheten på 
sikt. 

Förvaltningens bedömning 
Inträdesavgift till Enköpings museum är en ny avgiftskategori. Avgifter finns 
sedan tidigare för guidade turer och föreläsningar.  
En sammanställning av entréavgifter 2024 för gruppen stadsmuseer och 
kommunala museer, vilken Enköpings museum tillhör, visar att knappt 60 
procent av museerna har fri entré för vuxna. Motsvarande siffra är 50 
procent för länsmuseerna. Samtliga museer i de undersökta grupperna har 
fri entré för barn och ungdomar. Flertalet museer har fri entré även för vissa 
andra grupper så som studenter, ledsagare, lärare som följer med klass (0–
20 år) samt folkhögskola och SFI, medlemmar i ICOM och Sveriges museer.  
Fri entré förekommer även på en viss veckodag eller vissa dagar under året, 
till exempel internationella museidagen 18:e maj eller en dag i veckan. 
Vanligt är även lägre pris för pensionärer. Statistik är hämtad från museernas 
hemsidor under fjärde kvartalet 2024, se bilaga 1. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Idag särredovisas inte museets besök från turistinformationens, vilket gör det 
svårt att exakt beräkna intäkterna. En grov uppskattning har gjorts baserat 
på ett antal antaganden om de besökare som idag går in genom dörren på 
Rådhusgatan. Antagandena är följande: Hälften av besökarna går in på  
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museet. Utav dessa är en tredjedel barn och unga samt en tredjedel är 
pensionärer. I beräkningen tas även bokade grupper, både betalande och 
icke betalande (såsom skolor), med då det finns statistik för dessa. 
Entréavgift utifrån dessa antaganden uppskattas grovt ge 200 000 kronor i 
ökade intäkter för förvaltningen. Entréavgifterna kan finansiera en del av en 
den tillkommande tjänst som införts på museet efter det att uppdraget 
besöksnäringen har centraliserats. Tidigare fanns såväl turistinformation som 
museum på Rådhusgatan och hade en gemensam bemanning med 2,8 
tjänster plus helgpersonal. I samband med centralisering flyttades tjänsterna 
till kommunledningsförvaltningen och har nu utvecklats. Från och med den 1 
april kommer Enköpings turistinformation jobba utifrån principen om att vara 
där besökare är. Det innebär att den kommer att finnas på fler platser, både 
fysiskt och digitalt, istället för turistinformationen på Rådhusgatan. Tidigare 
beslut om kulturhus Joar omfattar även turistinformationens personal (UPN 
2021/192). Intäkterna kommer även innebära ökade administrativa 
kostnader främst i den ekonomiska uppföljningen. Det är inte utrett om en 
entréavgift innebär anpassningar i kulturhus Joar eller ej. 

Sociala konsekvenser  
Fri entré bör fortsatt gälla för barn och unga. Det ligger i linje med både 
nämndens mål att minska skillnader i barn och ungas uppväxtvillkor och 
omvärldsbevakningen som visar att samtliga undersökta museer har fri entré 
för målgruppen.  
Om entréavgift införs måste hänsyn tas till att Enköpings museum är ett 
mindre museum än både länsmuseer och stadsmuseer. Biljettpriset bör 
därför anpassas utifrån detta. Till exempel har Upplandsmuseet en 
utställningsyta på cirka 700 kvadratmeter, vilket är ungefär dubbelt så stort 
som den nya utställningsytan i kulturhus Joar. En biljett med fria återbesök 
förespråkas då den kan ha flera fördelar: 
• Enköpings museum besöks främst av kommuninnevånare. Den vanligaste 
reseanledningen för svenskar som semestrar i Sverige är  
besök hos familj och vänner enligt Visit Sweden. Ett upplägg med fria 
återbesök gynnar därmed nya besökare då kommuninnevånare tar  
med sig släkt och vänner till museet.  
• Möjligheten att göra återbesök kan främja mindre köpstarka grupper. En 
entréavgift för vuxna kan begränsa barn och ungas möjlighet att besöka 
museet, eftersom yngre barn behöver en medföljande vuxen. Att som barn 
och unga besöka museum ökar dessutom sannolikheten att besöka museum 
som vuxen.  
Fri entré bör kvarstå för grupper så som studerande, lärare som medföljer 
skolklass.  
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Särskilda yttranden 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet anser att alla ska kunna ta del av 
kultur, det handlar om allas rätt till orden, till bildning och skapande. 
Kulturpolitiken och den offentliga kulturfinansieringen har bland annat till 
uppgift att vara en motvikt och ett komplement till kommersiell kultur för att 
garantera mångfald och att kultur med hög kvalitet blir tillgänglig för alla. 
Kommunens övergripande ansvar är att stötta ekonomiskt och skapa en 
kulturell infrastruktur. Där har Enköpings museum en viktig roll och måste 
även fortsättningsvis vara avgiftsfri.  

Linda Johansson (S), Viktor Olofsson(S), Hanah Ali Ibrahim (S), Eva-Britt 
Barchéus (S), Daniel Svalling (V) 

Beslutsunderlag 
Bilaga 1: Entréavgifter på museer i Sverige 2024 
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Paragraf 27 
Ärendenummer UPN2025/27 

Nämndens arbete kring 
verksamhetsanalysen 2026, plan 2027-2028 

Beskrivning av ärendet 
Nämnden arbetar med effektiviseringsåtgärder för att nå en budget i balans 
utifrån de beslutade effektiviseringarna om 4,2 miljoner kronor för 2026 och 
2,2 miljoner kronor för 2027. 

Verksamhetsanalys 2026 beslutas av nämnden i april. 
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Paragraf 28 
Ärendenummer UPN2024/213 

Återrapporteringen av utredningsuppdraget 
Fjärdhundrabadet    
   

Beslut 
Upplevelsenämnden tackar för informationen och ger förvaltningschefen i 
uppdrag att se över möjligheterna att anlägga ställplatser vid 
Fjärdhundrabadet 2026 samt att arbeta vidare med den större visionen för 
Fjärdhundrabadet och återkomma till nämnden vid ett senare tillfälle. 

Beskrivning av ärendet 
Upplevelsenämnden gav förvaltningschefen 2024-06-13 § 64 i uppdrag att 
utreda möjligheterna att utveckla verksamheten på Fjärhundrabadet med 
syfte att minska nämndens nettodriftskostnad för verksamheten. Uppdraget 
skulle redovisas till nämnd senast december 2024. Behovet av att begära 
förlängning av tidsfristen är främst resursbrist kopplat till flera andra 
omfattande ärenden som är högre prioriterade. 

Förvaltningens bedömning 
Upplevelseförvaltningen anser att det är viktigt att leverera ett resultat av hög 
kvalitet och att alla relevanta aspekter blir noggrant granskade. Genom att 
förlänga tidsfristen till mars ges möjlighet att bättre fördela och använda våra 
resurser för att slutföra utredningen på ett tillfredställande sätt. 

Yrkande 
Linda Johansson (S) yrkar bifall till visionen. 
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Paragraf 29 
Ärendenummer UPN2025/12 

Barnkonsekvensanalys med anledning till 
2025 -års taxor 

Beslut 
Upplevelsenämnden föreslår kommunfullmäktige att godkänna 
barnkonsekvensanalysen samt att taxor och avgifter för kategori 1, 2025 
kvarstår enligt beslut KS § 185, 2024-11-12. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 12 november 2024 att anta taxor och 
avgifter för 2025 för lokaler och anläggningar som hyrs ut av 
upplevelsenämnden. Ett tilläggsbeslut antogs som gav upplevelsenämnden i 
uppdrag att göra en barnkonsekvensanalys för att ta ställning till om 
kommunfullmäktige behöver korrigera 2025 års taxor och avgifter. 

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen har i bifogad promemoria genomfört en barnkonsekvensanalys 
utifrån nuvarande taxor och avgifter. I detta ingår också en beskrivning av 
utvecklingen av taxor och avgifter de senaste 10 åren och bakgrunden till de 
förändringar som skett samt också en sammanfattning av gjorda 
omvärldsanalyser där jämförelse gjorts med 20 andra kommuner. 
Förvaltningens sammantagna bedömning är att det inte behöver göras 
någon justering för innevarande år. Däremot behöver frågan ha en fortsatt 
hög prioritet. 

Yrkande 
Linda Johansson (S) yrkar på att lägga till kategori 1 i beslutsmeningen. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar nämnden genom acklamation och finner att: 
Nämnden bifaller Linda Johansson (S) förslag. 
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Sändlista 
Kommunstyrelsen för åtgärd. 
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Paragraf 30 
Ärendenummer UPN2025/55 

Principer för nyttjande av Enavallens A-plan 

Beslut 
Upplevelsenämnden beslutar att anta principer för nyttjande av Enavallens 
A-plan i enlighet med förslag 2: 
1. Det är ansvarig enhet som avgör vilken belastning gräset tål och de som 
nyttjar planen har att förhålla sig till de beslut som enheten fattar.  
2. Svenska Fotbollsförbundet rekommenderar följande belastning på en 
naturgräsplan som A-plan. Detta innebär följande och är den riktlinje som 
enheten förhåller sig till: - Maximal nyttjandetid under ett år är 200 - 220 
timmar enligt nedan. - Under perioden maj-juni innebär detta två träningar 
och en match per vecka. - Under perioden juli-september innebär detta tre 
träningar och en match per vecka. - Det är dock alltid gräsets skick som 
avgör om denna belastning är möjlig.  
3. A-plan är en matcharena vilket innebär att alla föreningar som har hemvist 
på Enavallen har rätt att spela sina seniormatcher där.  
4. Eventuella möjliga träningstillfällen som finns utöver matcherna ska 
fördelas mellan det högst rankade dam respektive herrlaget som har hemvist 
på Enavallen.  
5. Räcker inte träningstider på A-plan till i enlighet med riktlinjerna i p. 2 så 
ska tider erbjudas på andra planer.  
6. Alla lag som spelar i division 1 eller högre och som omfattas av 
arenakraven har rätt att spela matcher på A-plan.  
7. Kommunen har rätt att hyra ut A-planen till andra större arrangemang. 
Dialog ska ske med de föreningar som omfattas av p.3 innan.  
8. Om föreningar vill arrangera träningsmatcher med lag från de högsta 
serierna så är det kommunen som hyr ut planen för det arrangemanget i 
enlighet med gällande taxor och avgifter. 

Beskrivning av ärendet 
Enavallens idrottsplats hade fram till 2017 fyra planer benämnda A, B, C och 
D samt en mindre uppvärmd konstgräsplan benämnd Teknikcentrum. B-
planen var belagd med grus men denna togs i anspråk genom byggnation av 
Enahallen. 

A-plan ligger på huvudarenan och är belagd med naturgräs samt belyst och 
används i huvudsak för matcher till olika föreningar. 
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D-plan är en icke fullstor plan som är belagd med naturgräs, har 
stödbelysning och används för barn- och ungdomsverksamhet. 

C-plan är en fullstor plan som är belyst och som fram till 2023 var belagd 
med naturgräs och användes i huvudsak för träningar. 

2024 skulle kommunen anlägga en ny uppvärmd konstgräsplan utifrån ett 
konstaterat behov hos fotbollsföreningarna. Förvaltningen föreslog under 
2023 att denna skulle förläggas till Enavallens A-plan alternativt Korsängens 
Idrottsplats. Efter önskemål från Fotbollsalliansen, Enköpings SK fotboll 
(ESK) och Enköpings SK Ungdom (ESK U) beslutade upplevelsenämnden 
att förlägga konstgräsplanen till Enavallens C-plan. 

När konstgräsplanen var klar 2024 så ansåg berörda föreningar att 
träningarna som tidigare genomförts på Enavallens C-plan naturgräs skulle 
flyttas till Enavallens A-plan. Då A-planen är en matcharena behöver kvalitén 
på naturgräset vara väsentligt bättre än övriga naturgräsplaner i kommunen, 
vilket innebär att den inte kan belastas på samma sätt som övriga planer. 
Detta innebar att det endast var möjligt att flytta över vissa träningar till A-
plan. Som en lösning under 2024  

Enavallens idrottsplats hade fram till 2017 fyra planer benämnda A, B, C och 
D samt en mindre uppvärmd konstgräsplan benämnd Teknikcentrum. B-
planen var belagd med grus men denna togs i anspråk genom byggnation av 
Enahallen. 

A-plan ligger på huvudarenan och är belagd med naturgräs samt belyst och 
används i huvudsak för matcher till olika föreningar. 

D-plan är en icke fullstor plan som är belagd med naturgräs, har 
stödbelysning och används för barn- och ungdomsverksamhet. 

C-plan är en fullstor plan som är belyst och som fram till 2023 var belagd 
med naturgräs och användes i huvudsak för träningar. 

2024 skulle kommunen anlägga en ny uppvärmd konstgräsplan utifrån ett 
konstaterat behov hos fotbollsföreningarna. Förvaltningen föreslog under 
2023 att denna skulle förläggas till Enavallens A-plan alternativt Korsängens 
Idrottsplats. Efter önskemål från Fotbollsalliansen, Enköpings SK fotboll 
(ESK) och Enköpings SK Ungdom (ESK U) beslutade upplevelsenämnden 
att förlägga konstgräsplanen till Enavallens C-plan. 

När konstgräsplanen var klar 2024 så ansåg berörda föreningar att 
träningarna som tidigare genomförts på Enavallens C-plan naturgräs skulle 
flyttas till Enavallens A-plan. Då A-planen är en matcharena behöver kvalitén 
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på naturgräset vara väsentligt bättre än övriga naturgräsplaner i kommunen, 
vilket innebär att den inte kan belastas på samma sätt som övriga planer. 
Detta innebar att det endast var möjligt att flytta över vissa träningar till A-
plan. Som en lösning under 2024 erbjöds föreningarna ESK, ESK U samt 
Enköpings IS (EIS) att istället förlägga sina övriga träningar till B-plan på 
Korsängens Idrottsplats. Denna är dock inte belyst. 

Under 2024 har mycket dialog förts mellan de olika föreningarna samt 
förvaltningen gällande hur mycket planen kan belastas samt vilken 
prioritetsordning ska gälla för A-plan. 

ESK lyckades under 2024 avancera till division 1 vilket innebar att 
arenakraven från Svenska Fotbollsförbundet skärpts avsevärt vilket ställer 
högre krav på både förvaltningen och föreningen. I det arbete som pågår att 
anpassa förutsättningarna till arenakraven har förvaltningen och föreningen 
genomfört flera dialoger där även Svenska Fotbollsförbundet varit 
närvarande. Svenska Fotbollsförbundet har tydliggjort att en plan som A-plan 
endast bör nyttjas 200 - 220 timmar per år och detta innebär två träningar 
och en match per vecka under maj-juni och tre träningar och en match per 
vecka under jul till september. Detta förutsätter att planen håller sig i fullgott 
skick och att vädret är gynnsamt. 

De nya förutsättningarna som råder i och med att Enavallens C-plan numera 
är belagd med konstgräs gör att inte alla önskemål om att få nyttja 
Enavallens A-plan kan tillgodoses för ESK, ESK U samt EIS. Därför behöver 
nämnden besluta om tydliga principer för nyttjande som förvaltningen kan 
arbeta efter och förhålla sig till. 

I arbetet med att ta fram förslag till principer har två olika möjliga förslag 
identifierats. 

Det första (1) förslaget bygger på en princip om att det seniorlag/en i 
kommunen, oavsett förening, som är högst rankade i seriesystemet har 
företräde till A-plan gällande både träning och match. I till exempel 
kommuner som Karlstad och Skövde har det enbart varit det högsta 
representationslaget, oavsett kön, som haft rätt att nyttja huvudarenan. Detta 
innebär för säsongen 2025 att det skulle vara ESK herr och ESK U dam som 
kommer få spela alla matcher där samt även fördela tillgängliga 
träningstimmar emellan sig. Följden av förslaget blir då att EIS behöver flytta 
sina hemmamatcher till Enavallens C-plan alternativt Korsängens 
Idrottsplats. 

Det andra (2) förslaget innebär att Enavallens A-plan i första hand ses som 
en matcharena för de seniorlag som har hemvist på Enavallen och de som 
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genom avancemang behöver spela där utifrån arenakraven. Detta innebär 
för 2025 att ESK herr, ESK U dam och EIS matcher är prioriterade i första 
hand. Övriga tillgängliga tider fördelas sedan ut som träningar för de högst 
rankade representationslagen, vilket för 2025 är ESK herr och ESK U dam. 
Detta innebär att fler träningar för ESK och ESK U kommer behöva förläggas 
till Korsängens Idrottsplats om man önskar träna på naturgräs jämfört med 
det första förslaget. 

Förvaltningens bedömning 

Nyttjandet av Enavallens A-plan har varit en stor fråga under flera år men 
blev tillspetsad under 2024 när den enda träningsplanen på Enavallen 
gjordes om till konstgräs. Detta har medfört många dialoger med berörda 
föreningar där olika åsikter och önskemål har förts fram kring prioriteringar 
och nyttjande av A-plan. För att få en tydlighet i vilka prioriteringar som ska 
gälla för nyttjande av planen behöver nämnden fatta ett principiellt beslut 
som både förvaltning och föreningar ska förhålla sig till. 

Förvaltningen har identifierat två möjliga vägar att gå som redogörs för ovan. 
Förvaltningen ser att båda förslagen innehåller tydliga för- och nackdelar. 

Förslag 1 ger de högst rankade lagen på dam och herr bättre möjligheter att 
bedriva verksamhet på hög nivå genom att förlägga mer tid på A-planen. 
Nackdelen med förslaget är att endast ett fåtal föreningar får nyttja 
kommunens huvudarena och att EIS som spelat sina matcher där under 
väldigt lång tid behöver förlägga dessa på andra planer. Förvaltningen ser 
dock att detta förslaget bör gälla det högsta representationslaget för både 
dam och herr. 

Förslag 2 tydliggör att A-planen är en matcharena där matcher ska bedrivas i 
första hand av flera olika föreningar. Förslaget innebär att de seniorlag som 
spelar sina matcher där idag kan fortsätta med detta men också att 
föreningar som vid avancemang behöver spela där på grund av arenakrav 
får göra det. Nackdelen med förslaget är att färre träningar kan bedrivas på 
A-plan av de högst rankade representationslagen som istället behöver 
förlägga fler träningar på andra naturgräsplaner i kommunen. 

Förvaltningen bedömer att det är nämnden som behöver göra ett principiellt 
ställningstagande gällande vilket av förslagen som ska gälla framöver. 

Beslutsunderlag 
Bilaga 1 - Principer för nyttjande av Enavallens A-plan i enlighet med förslag 
1 
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Bilaga 2 - Principer för nyttjande av Enavallens A-plan i enlighet med förslag 
2 

Bilaga 3 – Konsekvensbeskrivning från EIS 

Bilaga 4 - Skrivelse ESK och ESK U 
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Paragraf 31 
Ärendenummer UPN2025/7 

Redovisning av delegationsbeslut 2025 

Beslut 
Upplevelsenämnden godkänner upplevelseförvaltningens redovisning av 
delegeringsbeslut enligt bilaga 1. 

Beskrivning av ärendet 
Upplevelsenämnden redovisar beslut fattade på delegation i enlighet med 
nämndens delegationsordning. 
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Paragraf 32 

Sammanträdet avslutas 
 
Sammanträdet avslutas, klockan 21:10. 
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